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ACTUALITAT P4

CULTURA P17

Viatge a menys cost
Els castellarencs programen les vacances més curtes, de destinacions properes i de pressupost inferior

Hortolans
de Cal 
Botafoc 
creen un 
tomàquet
autòcton

ACTUALITAT P9

ACTUALITAT P4

Giménez: 
“La plaça 
Major ha 
estat un 
desgavell 
econòmic”

Wadalupe 
treu el seu 
primer disc
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Acaben els cursos formatius
del Centre de Serveis

el centre de serveis per a empre-
ses, ubicat al polígon Pla de la Bru-
guera,  va ser escenari la setmana 
passada i aquesta de dos semi-

naris. el primer tractava sobre la 
negociació amb els bancs i en el 
d’aquesta setmana, que s’ha fet 
dimarts i dijous, es va parlar de 
les responsabilitats de l’adminis-
trador i del directiu de les Petites i 
Mitjanes empreses (PiMe)

Gastem menys, però viatgem

  Ànnia García

Campanya de la policia local 
sobre tinença d’animals

La campanya es fa per compro-
var si els propietaris d’animals 
domèstics respecten l’ordenança 
municipal sobre tinença d’ani-

mals de companyia. els controls 
prioritzaran el compliment de la 
normativa relativa a la presència 
de gossos a la via pública. així, 
s’observaran aspectes com ara 
si els animals van lligats, si estan 
identificats i duen el xip.

La situació econòmica ha modifi-
cat alguns hàbits, però sembla que 
el nombre de viatgers no varia: les 
vacances es passen a destinacions 
més properes, i duren menys dies, 
però no s’hi renuncia.

“Aquest any la gent sobre-
tot ha escollit illes, Balears i 
Canàries”, explica Núria Borrull, 
comercial de l’agència de viatges 
Masetur. El primer remei per no 
renunciar a les vacances és que-
dar-nos més a prop, i per tant 
abaratir el viatge. “Molta gent 
ha demanat Grècia, sobretot 
les illes”, afegeix Anna Nava, de 
Barceló Viatges. No tothom, però, 
tria aquesta opció: “Qui està acos-
tumat a fer viatges de llarga dis-
tància, els continua fent”, apunta 
Borrull. I aquí és on els clàssics  de 
sol i platja es fan valer: el Carib i els 
Estats Units aguanten la crisi, tot i 
que “Mèxic i Riviera Maya s’han 
vist perjudicats per l’alerta sani-
tària de la grip”, explica Gemma 
Porta, d’Àmbar Tours. En defini-
tiva: molta gent reserva un pres-
supost tancat, “i potser fa set dies 
en lloc de 15, o contracta un allot-
jament en lloc d’un tot inclós”, 
explica Gemma Porta.

l’agost, a casa || “Aquest està 
sent un any molt estrany, molta 

gent ha sortit el juny i el juliol”, 
explica Anna Nava. I és que 
marxar fora de temporada pot 
abaratir també el pressupost. “Hi 
ha empreses que, per problemes 
de producció, han donat vacan-
ces fora de temporada”, explica 
Nava, “i la gent aprofita per 
marxar”. 

Al marge del context laboral, 
i de la possibilitat de triar la data 
de les vacances, una altra opció és 
jugar-se-la amb les ofertes d’última 
hora. “Aquest any la gent està 
esperant molt, s’han fet poques 
reserves”, explica la comercial de 
Viatges Masetur. Es tracta d’una 
bona opció “si t’és igual el destí 
i ets flexible amb les dates”, diu 
Borrull. Anna Nava, per exemple, 
recomana esperar a última hora, 
però “amb al menys dues setma-
nes  d’antel·lació”. Segons Gemma 
Porta, “estem una mica a l’expec-
tativa d’aquestes ofertes”.

ofertes|| En el terreny dels 
viatges, a més, la crisi pot jugar al 
nostre favor. Hi ha moltes empre-
ses que, davant la previsible dava-
llada de clients, han ofert cam-
panyes de descomptes i ofertes 
molt importants. “Feia anys que 
no veia aquests preus”, reconeix 
Nava, que apunta també que “qui 
tingui pensat viatjar, encara pot 
trobar bones ofertes”. És qüestió 
de posar-se a mirar. 

Les illes Balears i Canàries són les destinacions més triades en unes vacances marcades per la crisi i el gran nombre d’ofertes

Font: diferents cercadors de viatges on-line

Vuit nits a Tenerife a l’agost

Inclou: bitllets d’avió + allotjament 
a apartament

525 euros

Vuit nits a l’illa de 
Santorini (Grècia)

Inclou: bitllets d’avió 
+  allotjament a hotel

803 euros

Vuit nits a Punta Cana
(república dominicana)

Inclou: bitllets d’avió +  allotjament a 
hotel + trasllats + assegurança.
Sortida el 20 de juliol

670 euros
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ENTREVISTA A IGNASI GIMÉNEZ, ALCALDE DE CASTELLAR DEL VALLÈS

  L’alcalde fotografiat al seu despatx dijous de la setmana passada. || joseP GraeLLs

 Jordi Rius

“La crisi ens ha obligat a 
posar ordre a l’Ajuntament”
L’Actual tanca el cicle d’entrevistes 
de balanç de dos anys de mandat 
que s’han fet amb els diferents grups 
municipals de Castellar amb una 
entrevista amb l’alcalde de la vila.
Ignasi   Giménez, de 29 anys, reivin-
dica que en aquests dos anys l’equip 
de govern (PSC)  ha pogut portar a 
terme el seu programa electoral.

· Què s’ha fet en aquests dos 
anys de mandat?
Hi ha hagut un seguit de projectes 
de l’anterior mandat que s’han cul-
minat. El projecte més important 
és el de la plaça Major que tenia 
molta incidència sobre la mobilitat i 
sobre el veïnat i un impacte impor-
tantíssim sobre les arques munici-
pals. Fa dos anys, teníem el Passeig 
tallat, un caos circulatori al muni-
cipi i unes obres que estaven atura-
des. Ara, tenim un Mercat munici-
pal, un aparcament soterrat de dues 
plantes, la urbanització de part de la 
plaça i la segona part de les obres en 
marxa. 

· Fins a quin punt ha condicionat 
la crisi l’aplicació del programa 
del PSC?
Durant els primers mesos vam aco-
modar-nos als nous llocs de respon-
sabilitat i vam planificar les pro-
postes que havíem de fer. La crisi 
econòmica ha fet que, vulguem o no, 
la situació al municipi hagi canviat. 
Les propostes i les premisses que 
tenia aquest equip de govern s’han 
transformat perquè l’agenda polí-
tica ha variat. Això ens ha obligat 
a organitzar-nos de manera dife-
rent per fer front a les necessitats i 
demandes ciutadanes.

· És difícil governar en temps de 
crisi?
Crec que és un repte. Crisi també 
significa canvi i oportunitat. 
També tenim la possibilitat de 
posar les bases pel futur del nostre 
municipi. L’impacte que ha tingut 
la crisi sobre les finances muni-
cipals és com per reflexionar que 
el model de creixement sobre el 
qual estava sostingut el municipi 
és absolutament insostenible. La 
crisi ens ha obligat a accelerar i a 
posar ordre a la institució. Això és 
molt important perquè estem ges-
tionant recursos públics.

· Amb la nova plaça Major i la con-
versió en zona de vianants dels 

· Gustos de jove o d’adult?
Continuo tenint gustos de jove , 
continuo entenent-los i parlant 
el seu mateix llenguatge però 
és veritat que cada vegada ens 
estem allunyant cada vegada 
més d’aquesta època.

· Què troba a faltar a la seva 
nova etapa com alcalde?
Trobo a faltar molt més temps 
per a un mateix. Ja porto dos 
anys com alcalde i al final un ho 
acaba assumint. Hi ha dies en 
què tens una tarda lliure però 
penses en totes les coses que 
tens per fer i el teu compromís 
amb els ciutadans. Aleshores, 
tens aquesta tendència natural 
de venir cap a l’Ajuntament. I 
fins i tot, també m’acosto al Palau 
Tolrà els caps de setmana.

· Li costa passar desaperce-
but?
Un alcalde amic em va dir un 
dia que ser alcalde és com ser 
un caixer automàtic les 24 hores 
al dia.

· Algun racó de Castellar que 
hagi descobert?
Un dels racons més estranya-
bles és Les Arenes i la seva festa 
major. Allà també tenen el seu 
alcalde que escullen cada any.

· Ha aplicat la filosofia a la 
política?
Sí. Penso que la filosofia serveix 
per poder detectar els problemes, 
dissecionar-los, veure en què con-
sisteixen, destriar el que és subs-
tancial i el que és accessori. I, en 
definitiva, trobar solucions.

carrers Sala Boadella i Mont-
cada s’ha apostat per dinamit-
zar el comerç ?
El que tenim clar és que si volem 
un municipi que estigui viu ha d’ha-
ver-hi un comerç de proximitat. Està 
clar que ha d’haver-hi una aposta 
estratègica i nosaltres hem fet una 
aposta important amb decisions 
urbanístiques com l’arranjament de 
carrers. De fet, hem intentat esten-
dre els esforços inversors cap a tota 
la taca urbana de Castellar i no tan 

sols focalitzar-los en una àrea.
· Castellar es pot permetre un 
altre projecte del volum de la 
plaça Major?
Un projecte com el de la plaça 
Major amb l’impacte econòmic 
que ha suposat difícilment ens 
podem permetre el luxe de tor-
nar-lo a tenir. La plaça Major ha 
estat absolutament un desga-
vell econòmic, hem estirat més el 
braç que la màniga com a muni-
cipi i, per tant, des de l’equip de 

govern som partidaris de fer un 
altre tipus d’inversió: creiem més 
en petites actuacions.

· Quan es farà net amb la plaça 
Major?
En un període mínim de quatre 
anys.  Un dels  motius del pla 
de sanejament ha estat la plaça 
Major. No ha estat l’únic, és cert, 
la crisi també ha fet que minves-
sin d’una forma molt important 
els ingressos municipals. 

· Per què una Regidoria d’aten-
ció a les urbanitzacions?
Creiem que era bàsic tenir un 
interlocutor únic amb les associ-
acions de veïns de les urbanitzaci-
ons. Per això, es va crear aquesta 
regidoria al front de la qual hi ha 
l’Aleix Canalís que fa una bona 
tasca. En aquests dos anys, s’ha 
fet la màxima inversió que s’havia 
fet fins ara a les urbanitzacions.

· Es planteja alguna remodela-
ció de l’equip de govern?
No n’està prevista cap. Passats 
aquests dos anys i els petits 
ajustos que hem fet, ja no hi haurà 
més canvis.

· Se sent sol l’equip de 
govern?
De vegades a l’hora de prendre 
decisions responsables  davant 
de la ciutadania, l’equip de govern 
s’ha trobat sol.

· Quines actuacions estaran 
acabades l’any que ve?
L’any que ve tindrem un CEIP 
acabat, una nova escola bressol, 
la millora de les instal·lacions 
esportives del complex Puigverd, 
moltes obres al carrer i millo-
res a les urbanitzacions i l’apar-
cament de camions. Suposo que 
tindrem finalitzada l’ampliació 
del CAP, la posada en marxa de 
tot el complex de la plaça Major i 
la ubicació de les noves regidories 
a l’Espai Tolrà. 

Em falta temps
per a mi mateix
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El passat diumenge l’Escola Bressol 
municipal El Coral va celebrar els 
seus 30 anys de funcionament. Ho va 
fer amb una festa oberta a tota la ciu-
tadania, on els més petits van gaudir 
d’inflables, espais lúdics i diferents 
tallers de maquillatge, cuina i de 
música carioca. Des de les 17 h de la 
tarda fins les 20 hores, pares, mares, 
docents del centre i ex alumnes van 
gaudir, tots plegats, d’una xocolatada 
i de l’actuació del grup Bufanúvols a 
l’espai firal de l’Espai Tolrà. || c.d.

Els 30 anys de la 
guarderia El Coral

CiU creu que l’alcalde 
“s’ha de disculpar” amb 
els veïns d’El Racó

  À.G.

El grup municipal de Convergència 
i Unió ha demanat a l’alcalde que 
es disculpi amb els veïns d’El Racó. 
Segons Convergència, les declaraci-
ons que va fer a l’últim ple el regidor 
d’Urbanisme, Via Pública i Medi 
Ambient, Aleix Canalís, haurien 
trencat completament les negocia-
cions entre el govern i els veïns.

El creuament de declaracions 
entre el PSC i l’associació de Veïns 
d’El Racó se centra en el paper de 
cadascú a l’hora de negociar amb la 
Unió Temporal d’Empreses encar-
regada de restaurar la pedrera de 
Vallsallent. La versió que va donar 
al ple Canalís va sorprendre i indig-
nar els veïns, i segons apunta CiU, 
“va trencar les relacions”. Segons 
Montse Gatell, portaveu de CiU, l’ob-
jectiu és que la situació es recondu-
eixi: “Ens sembla indispensable 
que l’alcalde es disculpi amb les 
veïns d’El Racó, i que complint el 
que es va aprovar al ple, convoqui 
una reunió amb els veïns”. Mentre 
això no passi, el grup de Convergèn-
cia i Unió “trenca qualsevol possi-
bilitat d’acord amb el PSC”.

Pel que fa al posicionament del 
govern, l’alcalde, Ignasi Giménez, 
considera que no hi ha cap motiu 
pel qual hagin de demanar discul-
pes: “Ens vam limitar a explicar 
com s’havien produit les negoci-
acions, de manera educada, i no 
vam dir cap mentida”.

Respecte la negativa de CiU 
de negociar cap proposta de reso-
lució amb el govern, Giménez con-
sidera que “és una actitud que 
no aporta res” i que “lamentem 
profundament”. 

 La pedrera de Vallsallent. || joseP GraeLLs

Aleix Canalís preveu reunir-se amb els 
veïns de la urbanització aquest juliol

El tinent d’alcalde de l’àrea 
de Territori, Aleix Canalís, 
preveu reunir-se amb l’as-
sociació de veïns “abans 
de l’agost”, amb l’objectiu 
de reprendre les negocia-
cions sobre la millora de 
l’abastiment d’aigua a la 
urbanització. Així donarà 
compliment a una moció 
que es va aprovar el mes 
de juny, en una sessió a la 
que també es va parlar de 
la pedrera de Vallsallent. 
“Reitero que no vaig voler 
faltar a ningú”, explica 

Canalís després que els 
veïns critiquessin la seva 
intervenció al ple. Segons 
el regidor, “cadascú viu 
de manera diferent una 
mateixa situació”, però 
que “en cap cas es va 
mentir”. Canalís havia 
explicat al ple que l’AV d’El 
Racó va “posar preu” al 
conveni amb les empreses 
que han de restaurar la 
pedrera. Els veïns, però, 
van explicar que van ser 
les empreses les que van 
oferir una compensació. 
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108 espais per fer esport

  Cristina Domene

Castellar disposa de 108 espais 
per a la pràctica esportiva. Així 
es desprèn del Pla d’Equipa-
ments Esportius elaborat conjun-
tament per la Diputació de Bar-
celona i la Regidoria d’Esports. 
“S’ha fet una diagnosi i després 
unes línies estratègiques d’ac-
tuació amb unes propostes. Per 
fer-ho, la Diputació de Barce-
lona es basa en un barem depe-
nent del nombre d’habitants. 
Nosaltres vam demanar aquest 
estudi perquè no teníem clar què 
faltava a la vila”, va explicar Pepa 
Martínez, regidora d’Esports. 

Segons aquest document, el 
municipi disposa de tots els equi-
paments de xarxa bàsica, és a dir, 
una pista d’atletisme, una piscina 
coberta, tres sales d’activitats diri-
gides, tres pavellons i un camp de 
futbol. “Això vol dir que tenim l’im-
prescindible”, constata Martínez.

El Pla d’Equipaments esportius determina que Castellar disposa de la xarxa bàsica d’equipaments, però també té mancances

Segons el pla, un municipi com Castellar ha de tenir una piscina coberta per acomplir els equipaments bàsics . || j.. GraeLLs

Unes 50 persones van prendre 
part des de Castellar a la segona 
edició de la bicicletada, organit-
zada per les Candidatures Alter-
natives del Vallès (CAV). La inicia-
tiva, que es va fer a tota la comarca, 
va aplegar un total de 450 partici-
pants. La bicicletada tenia com 
a missió reivindicar uns camins, 
vies verdes i carrils bici segurs a 
la comarca. L’acte va finalitzar al 
parc Catalunya de Sabadell amb la 
lectura d’un manifest.

El passat diumenge es va celebrar 
la setzena edició de la campanya 
Mulla’t per l’Esclerosi Múltiple,  que 
va comptar amb la participació de 
600 piscines de Catalunya. Cas-
tellar també va col·laborar amb 
l’objectiu de recaptar fons però la 
participació a la piscina del Puig-
verd va ser molt baixa. Només 6 
persones van nedar, van fer 5.600 
metres, i una vintena van saltar 
conjuntament a les 12 del migdia. 
Es van recaptar 78 euros.c
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50 participants a la 
bicicletada de CAV

Mulla’t per 
l’Esclerosi Múltiple

Aquesta dotació es completa 
amb 37 espais que formen part de 
la xarxa escolar i 61 espais com-
plementaris, entre els quals pre-
dominen les pistes de tennis i les 
pistes de petanca. “Respecte el 
model educatiu, tots els col-
legis tenen pistes esportives i 

altres tenen gimnàs”, va assegu-
rar Martínez. 

El municipi, doncs aprova, 
però el Pla d’equipaments espor-
tius també defineix els dèfi-
cits d’equipaments que s’hau-
rien d’executar en un període de 
10 anys. “Aprova sí, però s’han 

de fer la remodelació d’alguns 
vestidors, projecte que ja s’està 
duent a terme i hauríem de 
tenir un altre camp de futbol i 
una altra pista de raqueta”, va 
aclarir la regidora. 

Pel que fa als hàbits espor-
tius, els resultats d’una enquesta 

inclosa en el Pla indiquen que el 
81,7% de la població de Caste-
llar practica esport, una xifra per 
sobre de la mitjana de Catalu-
nya. La major part ho fa amb una 
freqüència mínima d’un cop per 
setmana. Per franges d’edat, els 
joves de 16 a 24 anys són més actius 
que els majors de 65 anys, encara 
que la franja de 25 a 64 anys se 
situa per sobre del 80%.  Pel que 
fa a la tipologia d’esport que es 
practica, predominen els esports 
vinculats al temps de lleure, fora 
de l’àmbit federatiu. Així un 48,7% 
dels practicants caminen, majori-
tàriament per dins el municipi; el 
28,2% practica la natació recrea-
tiva, el 19% gimnàstica de mante-
niment i el 14,9% bicicleta de mun-
tanya. “Una gran població fa 
esport al Parc Natural de Sant 
Llorenç i als voltants naturals, 
i acomplim la senyalització dels 
camins i la qualitat, ja que estan 
nets i són amples per fer bici, 
caminar, córrer...”. 
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Unes 150 persones van gaudir dissabte passat al primer Torneig Soli-
dari de 12 hores de Futbol 7 que va guanyar l’equip Stils. La jornada, 
organitzada per Castellar amb el Poble Sahrauí va complir l’objectiu: 
recaptar diners per pagar el bitllet d’avió d’alguns dels infants sahrauís 
que passen l’estiu a la vila. 

Èxit del torneig de futbol 7 pel Sàhara

Joan Mundet,
protagonista del 
proper Firart

El Consell de Cultura de Caste-
llar, que es va reunir dilluns al 
vespre, va decidir dedicar l’expo-
sició monogràfica de la propera 
edició de Firat al castellarenc 
Joan Mundet. Era una proposta 
de la Regidoria de Cultura, que 
el Consell va acceptar. A la sessió, 
també es va apuntar la possibili-
tat de convidar al Firart (que se 

celebrarà l’any vinent) algun artista 
de fora del municipi.

En el Consell també es van 
passar comptes de la feina feta 
durant l’any per les comissions de 
treball: Viu la Cultura, la comis-
sió de Festes i la comissió de la 
Memòria Històrica. Està previst 
que el Consell de Cultura es torni a 
reunir abans de final d’any. || a.G.  

Serviran per acabar el 
Centre Cívic i finançar 
els dos primers anys 
de l’equipament

 Ànnia García

  Imatge actual de l’edifici de la plaça Major. || joseP GraeLLs

“Estem molt contents perquè 
ens han atorgat el 100% de 
l’import sol·licitat”, explica 
Ignasi Giménez, alcalde de la 
vila. I és que l’Ajuntament rebrà 
2,3 milions d’euros per acabar el 

El Plan Avanza injecta 2,3 
milions a la plaça Major

projecte del Centre Cívic de la 
plaça Major.

Es tracta d’un ajut del Plan 
Avanza, que depèn del ministeri d’In-
dústria, Turisme i Comerç i que es 
divideix en dues parts: un crèdit de 
dos milions d’euros, a retornar en 15 
anys sense interessos; i 254.600 euros 
de subvenció directa. “Amb aquest 
ajut podrem donar un impuls a la 
finalització de les obres de la plaça 
Major”, apunta Giménez.

El projecte que es va presen-
tar consisteix en l’acabament de l’edi-
fici de la plaça Major, la seva adequa-
ció per als diferents usos previstos, 
i els dos primers anys de funciona-

ment. Les àrees d’actuació del pro-
jecte passen per facilitar l’accés de 
la ciutadania a les noves tecnolo-
gies i desenvolupar programes de 
promoció econòmica, formació, 
treball, oci i envelliment actiu. Així, 
es preveu a l’edifici l’adequació d’un 
Servei d’Atenció a la Ciutadania, un 
centre de formació en noves tecnolo-
gies i espais polivalents per a les enti-
tats. Segons les previsions, l’equipa-
ment podria estar enllestit el primer 
semestre de l’any vinent.

Aquest nou centre s’intregrarà 
en l’anomenat Espai Cívic, que inclou 
l’auditori municipal, el Casal d’Avis i 
l’edifici de l’antic Mercat municipal. 

joseP GraeLLs
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El Servei Local de Català (SLC) ha 
formalitzat dos convenis amb les 
entitats Padrins Solidaris i Esbart 
Teatral de Castellar. L’objectiu és 
doble: d’una banda, promoure la 
difusió del programa dels Volunta-
ris per la Llengua; de l’altra, cercar 
voluntaris i aprenents per aquest 
mateix programa.

“L’entitat ens ajuda a 
difondre el programa entre els 
membres i associats”, explica 
Vicki Mundó, dinamitzadora del 
Servei Local de Català. En el cas 
de Padrins Solidaris, a més, s’ha 
detectat entre els seus membres la 
necessitat d’aquest servei de volun-
tariat. Molts dels membres de l’en-
titat són nouvinguts, que necessi-
ten perfeccionar el seu català: “Fa 
temps que en parlem, ens expli-
quen que les persones nouvin-
gudes entenen el català, però els 
costa parlar-lo”, explica Mundó. 
L’objectiu és que les parelles lin-

güístiques es puguin formar entre 
membres de la mateixa entitat, 
de manera que les hores de con-
versa que requereix el programa 
es pugui desenvolupar en el temps 
dedicat a les activitats de Padrins 
Solidaris.

“En el cas de l’Esbart 
Teatral, funciona una mica dife-
rent”, diu la dinamitzadora del 
servei. A través del conveni, l’en-
titat cedirà al programa Volun-
taris per la Llengua entrades per 

El Servei de Català signa 2
convenis de col·laboració

  Els voluntaris per la llengua tindran entrades per assistir als muntatges de l’ETC .

  Ànnia García

assistir gratuïtament als especta-
cles que programen al municipi. 
“Això ens dóna molta empenta”, 
explica Mundó.

El programa del volunta-
riat lingüístic ha tingut molt bona 
acollida. L’any 2008, a tot Catalu-
nya es van formar 8.969 parelles, 
525 de les quals van ser al CNL de 
Sabadell, centre al qual pertany el 
Servei de Català de Castellar del 
Vallès. A la vila, hi ha en l’actualitat 
18 parelles lingüístiques. 

Crema una nau al 
Pla de la Bruguera

Fins a 24 dotacions del cos 
de Bombers van treballar la 
matinada de dimarts en l’ex-
tinció d’un incendi a l’inte-
rior de la nau de l’empresa 
tèxtil Punzonados Sabadell, 
al carrer Garrotxa del polígon 

industrial Pla de la Bruguera. El 
foc es va declarar pels volts de la 
una de la matinada, per causes 
que encara es desconeixen, i va 
cremar el material de poliester 
que hi havia emmagatzemat a la 
nau. El foc va quedar apagat cap 
a les cinc de la matinada, tot i 
que els Bombers hi van treballar 
fins ben entrat el matí. 

  Redacció

  Els bombers actuant dins de l’empresa Punzonados Sabadell . || j.GarcÍa

PISCINA D’ESTIU A
ST. FELIU DEL RACÓ

ENTITATS

Del 24 de juny al 14 de setembre
Horari piscina: d’11 a 19 h
Horari instal·lacions: de 10 a 20 h

Admissió de fotografies
fins a l’1 de setembre de 2009

Fins al 31 de juliol

+ INFO:
699 03 92 67 (Eduard)
i www.castellarvalles.cat

+ INFO:
www.fit.cat, info@fit.cat, tel. 937 215 154 
(Julián, a partir de 17 h) o fax 937 212 042.

Casino del Racó

Envia un màxim de 3 fotografies 
de vespas a:
Estudio Fotográfico Visual
carrer Prat de la Riba, 30
08211 Castellar del Vallès

Categories:
a) color - b) blanc i negre - c) Gent 
empadronada a Castellar del Vallès

Inscripcions obertes tot el
mes de juliol! 

Edats: de 4 a 12 anys 

Horaris: de 9 a 13.30 h
 (dinar no inclòs)
 o de 9 a 15 h (dinar inclòs) 

Possibilitat d’acollida de 8.30 a 9 h

1r CONCURS DE FOTO-
GRAFIA VESPA CLIC

CASAL D’ESTIU

Preu entrada: 5 € (els menors de 4 
anys, entrada gratuïta).

Consulta també les quotes d’abona-
ment per a tot l’estiu.

+ INFO:
www. retrovespa.es/vespaclic
i www.castellarvalles.cat

Unió Esportiva CastellarPadrins SolidarisCasino del RacóRetrovespa

La competició es jugarà al camp de 
futbol Pepín Valls (gespa artificial).

L’horari dels partits serà de dilluns 
a dijous a partir de les 21.30 h.

Nombre màxim d’equips: 16. (per 
rigorós ordre d’inscripció).

Preu: 1.380 euros. 

Full d’inscripció: oficines del camp.

Imprescindible inscripció prèvia.

LLIGA NOCTURNA
DE FUTBOL 8

EXCURSIÓ
“PASSEJANT PER 
CATALUNYA”

Destinació:
Camp Nou i Sitges

Apunta’t de l’1 al 18 de setembre!

Diumenge, 26 de juliol

+ INFO: 937 143 292

De dilluns a divendres de 19 a 21 h

+ INFO:

al telèfon: 670 439 769
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Llavors de la nostra terra

Els hortolans del Botafoc han 
iniciat una tasca de recollida i 
conservació de llavors de varie-
tats d’horta autòctones, que no 
es troben al mercat i que, per 
tant, corren perill de desaparèi-
xer. Aquesta iniciativa ja ha donat 
els primers fruits: una varietat de 
tomàquet de penjar de color ata-
ronjat, en forma de bombeta, pro-
porcionada per Jaume Torres, un 
pagès de Castellar que ja fa 20 
anys que cultiva aquesta classe de 
tomàquet: “El primer cop, una 
senyora que estiuejava a Caste-
llar em va donar planter i des 
de llavors que en faig”, explica 
Torres. Els hortolans l’han ano-
menat tomàquet de penjar del 
Botafoc i asseguren que és molt 
dolç i que aguanta tot l’any.

S’han recollit les llavors 
d’aquest tomàquet per plantar-les 
l’any vinent i se n’han portat a Les 
Refardes, “una masia del Bages 
que té un banc de llavors perquè 
no es perdi el producte autòc-
ton”, explica Oriol Sagrera, un 
dels hortolans.

Tots ells estan disposats 
a conservar les verdures:  “Els 
nostres avantpassats han con-
servat llavors autòctones i 
nosaltres no podem permetre 
que es perdin”, explica Sagrera.  

“Volem que les generacions 
futures puguin conèixer-les i 
gaudir-ne”, afegeix.

Els hortolans creuen que una 
manera d’aconseguir preservar el 
cultiu és guardar la llavor: “Volem 
contactar amb gent de Castellar 
i d’altres poblacions per inter-
canviar llavors, de manera que 
les que tenien els familiars, no 
es perdin”, diu Xavier Almar, 
hortolà de Cal Botafoc. 

Aviat farà dos anys de la 
posada en marxa del projecte 
d’agricultura ecològica al pati del 
Botafoc, un terreny municipal, a 
l’interior d’una illa de cases, que 
estava en desús. Aquest pati va 
esdevenir un espai d’horta, dividit 
en 35 parcel·les. De seguida es va 
constituïr una comissió d’horto-
lans, formada per Josep Llobet, 
Xavier Almar i Oriol Sagrera, que 
coordinava les demandes dels 
propietaris de les parcel·les.

En aquests moments, hi ha   
dues persones que s’encarreguen 
del reg i d’omplir la bassa amb 
l’aigua de Canyelles, controlen el 
programador i miren el consum 
diari d’aigua. Un altre grup s’en-
carrega de rebre a les escoles que 
volen visitar els horts: “Els expli-
quem l’agricultura que fem i els 
deixem fer servir les eines i els  
agrada molt!”, comenta Almar. 
“Sóc de la comissió però l’èxit és 
fruit dels hortolans que hi han 

  Marina Antúnez

  Jaume Torres i els tomàquets. || j.G.

posat molta il·lusió i paciència”, 
també explica Almar.

Com a projectes de futur, 
volen construir un petit lavabo i un 
graner per poder guardar i inter-
canviar llavors difícils de trobar. 
També s’està fent un inventari 
dels arbres i arbustos que hi ha 
al pati del Botafoc per estudiar 
plantar-ne de nous perquè puguin 
atraure fauna útil, molt important 
en agricultura ecològica. A més, 
es vol fer una jornada de portes 
obertes perquè els veïns de Cas-
tellar coneguin què s’està fent 
als horts i encara es vol convocar 
un concurs d’espantaocells, que 
tindria com a premi un cistell de 
verdures ecològiques. 

Els hortolans del Botafoc inicien una tasca de conservació de llavors per impedir que desapareguin

  Estat actual dels horts de Cal Botafoc. || joseP GraeLLs

  M.A..

Àlvar Sánchez 
fa el primer 
pas cap a la 
invisibilitat

El grup d’investigadors del 
Departament de Física de la 
Universitat Autònoma de Barce-
lona, dirigit pel físic castellarenc 
Àlvar Sánchez, va fer públic la 
setmana passada un descobri-
ment que ens apropa al somni 
de la invisibilitat, una possibili-
tat que, fins ara, només creiem 
possible a la ficció. 

El dispositiu descobert 
fa invisibles els objectes a un 
determinat tipus de llum, les 
ones electromagnètiques de 
molt baixa freqüència, fent que 
el camp magnètic sigui nul al 
seu interior i deixant-lo intacte 
a l’exterior.

El dispositiu actua com una 
capa d’invisibilitat que fa l’ob-
jecte completament indetecta-
ble a aquestes ones. Això suposa 
un pas endavant en el camp de 
la física, però també obre un 
nou camí cap a les aplicacions 
en el camp de la medicina “i és 
el primer pas per a fer reali-
tat el somni de ser invisibles”, 
comenta Sánchez. Ara es faran 
proves amb un prototip.

La investigació ha estat 
finançada per Consolider Nano-
selecte i s’ha publicat a la revista 
Applied Physics Letters. 

SET DIFERÈNCIES JEROGLÍFICS
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LA BÚSTIA Podeu escriure les vostres cartes a lactual@castellarvalles.cat. deixeu nom, 
cognom, número de telèfon i número del dNi. Màxim 15 línies. Les cartes de més 
extensió poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre d’arri-
bada. Les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Una cursa d’obstacles

Alguns ciclistes que travessen la zona d’obres de connexió amb la xarxa 
Ter-Llobregat es troben amb aquest panorama. Ja està bé poder fer 
bike trial, però potser que es senyalitzi l’àrea una mica.
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X. arderius

Agraiments

Clar i català

Homenatge a 
Josep Clarà

El mercat
municipal

Casal d’Estiu

 junta ue castellar

 Montserrat riba

 Manel Montlló

 jordi Permanyer

 Francisco cuevas

El President, Francisco Catalán, jun-
tament amb els membres restants 
de la Junta Directiva de la Unió 
Esportiva Castellar, Antonio Gómez, 
Pilar Falgueras, Conxita Martinez 
i Carmen Rivera, amb motiu del 
final de la temporada 2008-09, i del 
final del mandat vigent en la pre-
sidència del club, volem donar les 
gràcies a tothom que d’una manera 
o d’altra han col·laborat, han ajudat, 
han patit, han gaudit, han gaudit i 
han estat durant tot aquest temps al 
nostre costat.
Ens agradaria nomenar totes les per-
sones, que sense cap mena d’inte-
rès, ens han fet costat durant aquesta 
temporada tan summament com-
plicada, sobretot el més cru ha estat 
el tema econòmic. Agrair a tots els 
entrenadors i delegats de l’escola, del 
futbol base, del juvenil A i el juvenil B.  
Gràcies també als mitjans de comuni-
cació del poble, i de forma i molt espe-
cial als responsables del Parc Cas-
tellar (clínica odontològica) pel seu 
cop d’efecte al patrocinar oficialment 

el Club. Donar també les gracies 
a tots els pares dels jugadors per 
portar-los i donar-nos la confiança  
per educar-los esportivament, i 
poder desenvolupar tot lo que se 
esta fent a la UE Castellar.

Què fa vostè 
per refrescar-se 
a l’estiu?

EL DILEMA

A casa tinc un ventilador, 
però no l’utilitzo perquè em 
produeix més calor. A la feina 
en canvi tenim aire condicio-
nat, a una temperatura estàn-
dard i s’està  molt bé. 

Rosalía García
dependenta

No faig res extraordinari. No 
tinc aire condicionat ni ven-
tilador, perquè no m’agra-
den. Casa meva és fresca i 
per refrescar-la més obro la 
finestra i deixo passar l’aire.

Melcior Ventura
jubilat

A casa meva tenim un venti-
lador al sostre dia i nit encès. 
Ens refresca molt i trobo que 
és millor que els aires condi-
cionats. 

Maria Alcarria
jubilada

Per si els pot servir d’ajuda a tots 
els que els molesta que a qualsevol 
hora els truquin des d’un número 
de telèfon ocult i que una veu d’ac-
cent sudamericà li ofereixi inte-
ressants productes telefònics els 
diré el mètode que jo utilitzo.
Els pregunto si tenen algú que em 
pugui explicar allò en català.
Després d’uns instants de 
silenci, la veu acostuma a dir 
que ells només saben espanyol o 
que no tenen cap company que 
sàpiga català.
Acte seguit els dic que si no 
tenen cap producte per ofe-
rir-me en català que el que 

Ens vam conèixer farà quatre 
anys, quan va fer-se càrrec de la 
secció de Teatre del Casal d’avis. 
Ell ja era molt conegut per la seva 
participació a El Cor de la ciutat. 
El grup de Teatre va preparar 
el Poema de Nadal, de Josep Mª 
de Segarra, i dues obres petites. 
Tots estàvem encantats amb 
ell i les seves indicacions eren 
molt ben rebudes. Va ensenyar 
al grup a moure per  l’escenari i, 
a poc a poc, els va transformar 
en veritables actors i actrius. El 
repte més gran va ser represen-
tar L’Hostal de la Glòria. Sota la 
seva direcció també es van fer 
representacions a l’Auditori del 
Casal Catalunya i fora de Caste-
llar. Clarà també va ser membre 
del Grup de Cant del Casal.
En Josep era un gran company, 
amic, gran actor i rapsoda, un 
exemple per a tots nosaltres. 
Ens va encomanar la seva gene-
rositat, alegria i ganes de viure. 
Fa un any que se li va diagnos-
ticar un càncer, el van operar i 
tothom tenia esperances però 
va recaure. Tossudament, ell 
continuava portant el Grup de 
Teatre. Fins al final. Ara que no 
ja no hi és, la vida continua i hem 
de seguir el seu exemple, hem de 
lluitar i continuar la seva tasca.  

L’Ajuntament de Castellar ha 
estat guardonat amb un dels 
Premis a la Iniciativa Comer-
cial concedits pel Departa-
ment d’Innovació, Universitats 
i Empresa de la Generalitat pel 
nou mercat. Aquest premi és 
una bona notícia que demos-
tra la visió de futur que es va 
tenir en l’anterior legislatura 
elaborant un programa d’ac-
tuació, en el qual es definia el 
model comercial que es volia 
per Castellar.
El programa d’actuació comer-
cial contemplava el nou mercat 
municipal com l’eix vertebrador 
del comerç i va comptar amb la 
participació de l’Associació de 
Comerciants de Castellar i molt 
especialment dels paradistes 
del mercat amb el seu president 
Pere Capdevila al capdavant.
No va ser fàcil arribar a acords, 
fer coincidir els diferents inte-
ressos fou molt complicat i en 
aquest sentit, el paper que va 
jugar el Ricard Garcia com a 
tècnic de comerç de l’Ajunta-
ment va ser fonamental per 
tancar un programa que ha 
estat posat com a exemple a 
seguir per la Generalitat. Com a 
regidor responsable de comerç 
que vaig ser a l’anterior legisla-
tura, vull agrair i felicitar públi-
cament a totes aquelles per-
sones i associacions  que van 
treballar de valent durant molts 
mesos perquè, el que llavors 
eren projectes ara ja comencin 
a ser  una realitat.
També vull encoratjar a l’ac-
tual equip de govern de l’Ajun-
tament perquè doni al comerç 
urbà el suport que es mereix, 
tal i com vam fer a l’anterior 
legislatura.

m’ofereixen no m’interessa. I 
acte seguit ells mateixos donen 
la conversa per acabada tot 
agraint-me la meva atenció.

Llegó el verano, época deseada 
para los niños para descansar de 
libros, aburridos deberes… algo 
así como el chiste que la mejor 
escuela que hay para ellos, es la 
que está cerrada… Pero vacaci-
ones no significa no pasárselo 
bien, todo lo contrario. Eso es lo 
que nos mueve a toda la gente 
del Casal, desde los coordinado-
res, directores, monitores… entre 
los que, estoy yo, contar con unos 
compañeros y compañeras estu-
pendos, hacen que haya un “buen 
rollo” entre tod@s.
Aquí es donde yo pongo mi granito 
de arena, para que haya ese buen 
“feeling”, y sobretodo que los cha-
vales se lo pasen bien, a la vez, y no 

lo olvidemos, somos su “referen-
cia” por un tiempo, pues también 
se les educa, en sentido no formal. 
Mis compañeras de trabajo de 
segundo, como las “monis” de 
prácticas, mandarles un saludo, 
en especial a la más “niña” (con 
cariño) de todas, Ana María.
Procurando que los niños se 
lleven un grato de recuerdo 
de este casal, que lo guarden 
dentro de sí, con una sonrisa, 
pues que mejor muestra del 
trabajo bien hecho que la cálida 
sonrisa de un niño/niña, y mis 
“estrellas de mar”, les recor-
daré también con una sonrisa, 
espero que ell@s a mi también, 
nada me contentaría más.
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Sobre 
el voluntariat

 Glòria Massagué *

H

De política

La pedrera de 
Vallsallent

er què què la majoria 
de polítics no paren 
d’erosionar-se els uns 
als altres?

Les persones implicades activa-
ment en la gestió de govern, sovint 
fan un discurs adreçat a la pobla-
ció en general, enaltint les accions 
(passades, actuals o potencials) 
del seu grup i erosionant els altres 
grups. Aquesta actitud es repe-
teix una i altra vegada, en totes les 
ocasions possibles; de manera que 
aquesta erosió és la part, m’atrevi-
ria a dir, principal de la seva estra-
tègia de comunicació.
Penso que els que segueixen 
aquesta pauta de funcionament 
se’ls ha de fer bastant desagrada-
ble i és una falta de respecte molt 
greu envers la nostra societat. 
Aquesta societat ha demostrat 
ser prou madura quan en temps 
de crisi sabem reorganitzar-nos 
adaptant la despesa familiar, 
quan per una sequera perllongada 
sabem reduir el consum d’aigua de 
manera adequada, quan en ocasió 
d’un fet extraordinari sabem 
manifestar la nostra posició i fem 
accions participatives, fem dona-

cions de temps i diners quan es 
tracta d’aconseguir superar una 
situació de desigualtat. Som gent 
que raona i enraona.
Crec que en general ens desagrada 
la controvèrsia agra, la polèmica 
inútil, inútil quan té l’únic objectiu 
de guanyar vots i no de millorar la 
qualitat de vida de la població.
Procuro llegir assíduament els 
articles que es publiquen als 

nostres diaris i setmanaris, i 
escoltar i veure els noticiaris, par-
ticipar de la informació que es 
mou a l’entorn, però molt sovint 
m’he d’obligar, perquè entrar en 
destriar el que val la pena del que 
no, es fa molt feixuc. Segurament 
com jo moltes persones agrairíem 
una comunicació més adequada, 
directa, transparent, benintencio-
nada, encarada a donar comptes 

  Cristina Torras

  L’Altraveu

  Quítate tú... || joaN MuNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

P

U

del que s’ha fet, d’on estem res-
pecte als objectius que cada grup 
s’havia marcat, del que s’ha hagut 
de canviar perquè a la pràctica 
s’ha demostrat que no responia 
a l’interès col·lectiu, i del que fa 
falta per treballar encara i, per 
tant, no ens obligaria a haver de 
disciplinar-nos per seguir l’actua-
litat que ens toca de prop. 

i ha qui creu que la 
gent només es mou 
per interessos par-
ticulars. Que ningú 

fa res a canvi de res –tampoc a 
la nostra vila–. A la Regidoria de 
Voluntariat de l’Ajuntament de Cas-

tellar tenim la sort de comprovar, 
dia rere dia, que això no és cert.
Sí que hi ha moltes persones que, de 
ben segur, no accepten cedir el seu 
temps o els seus coneixements si no 
és a canvi de recompenses materials. 
Per sort, encara hi ha qui està motivat 
per invertir part del seu temps, desin-
teressadament, en aquells que ho 
necessiten. Són el voluntaris: perso-
nes amb una vida personal i laboral 
tan ocupada com la de tots, però que 
troben espais per ajudar als altres. 
Perquè implicar-se en les inquietuds 

o necessitats dels altres també pot 
reportar una gratificació i un enri-
quiment  personal. El voluntariat és 
la base de la majoria d’entitats, i la 
generositat i l’altruisme de les perso-
nes que en formen part són la peça 
clau perquè aquestes organitzacions 
puguin desenvolupar les seves acti-
vitats. A més, els voluntaris són una 
ajuda complementària òptima per 
a les administracions i els diferents 
agents socials. Des de la Regidoria de 
Voluntariat hem engegat dos projec-
tes. Un és el “Temps x temps”, en què 

els participants intercanvien entre 
ells el seu temps per coneixements o 
habilitats, tant de manera individual 
com col·lectiva; l’altre és la “borsa de 
voluntaris” pròpiament dita, que col-
labora en totes les activitats orga-
nitzades des de l’Ajuntament i dóna 
suport a les entitats que en determi-
nats moments necessiten un suport 
addicional. Sumant esforços sempre 
aconseguirem més.
Formen part d’aquests projectes unes 
70 persones: homes i dones, joves 
i grans, treballadors i estudiants, 

na de les qüestions 
importants per la vila 
aquesta legislatura és 
la gestió de la pedrera 

de Vallsallent. Recordem que ja 
fa un any es va fer un primer pas 
per aprovar el pla parcial per la 
restauració de la pedrera. Ini-
cialment es va atorgar una con-
cessió de 40 anys amb una planta 
de reciclatge de residus. Volem 
recordar que ja aleshores, l’equip 
de govern estava fermament con-
vençut de tirar ell sol el projecte 

segons aquests termes, amb 
tota la oposició en contra i amb 
l’ajuda només del trànsfuga. 
Un any després, amb l’inter-
mediació del grup municipal 
de CIU i d’intenses negociaci-
ons amb l’associació de veïns 
del Racó, s’ha establert una 
concessió de 25 anys i l’elimi-
nació  de la planta de residus. 
Aquest pas endavant és el que 
ha portat a L’Altraveu a votar 
a favor de la moció presentada 
per CIU.  Ens sembla que la 
millora és substancial, i s’ha 
de reconèixer. 
No obstant, a l’aprovació del 
pla parcial no podem donar-hi 
suport. Ens sembla que les 
coses han millorat, però no 
ho han fet per la bona gestió 
de l’equip de govern i no sufi-
cientment al nostre parer. La 
restauració tal com està plan-
tejada no respon ni a crite-
ris ambientals ni ha necessi-
tats socials. No cal buscar els 
perfils originals quan ja no 
existeixen. Cal omplir el forat 
central, donar sortida natural 
al Torrent de la Penitenta, 
estabilitzar talussos allà on fa 
falta i reforestar allà on sigui 
necessari. Tot allò que s’allu-
nyi d’aquí només respon a 
interessos econòmics. Inte-
ressos per un pastis sucós del 
qual les arques municipals se’n 
veuran recompensades en una 
ínfima part. Interessos que no 
tenen en compte les molèsties 
per tots els castellarencs, no 
només dels veïns del Racó. La 
paciència que han tingut les 
persones afectades durant tot 
el temps d’explotació i la soli-
daritat dels castellarencs amb 
les necessitats de la comarca 
fa temps que han estat abas-
tament complertes.  Restaura-
ció sí. I si es possible el negoci 
fins que la restauració fina-
litzi molt millor; però que no 
sigui com vàrem dir fa temps: 
primer va ser el gran negoci 
d’obrir el forat i ara es busca 
el gran negoci de tancar-lo. 
Des de L’Altraveu no volem 
ni un metre cúbic més dels 
necessaris. 

amb molta il·lusió, ganes de partici-
par, d’implicar-se en la quotidianitat 
del municipi, de fer noves coneixen-
ces i d’aportar tot allò que estigui en 
les seves mans. Des d’aquestes línies 
vull adreçar-los el meu sincer agraï-
ment, ja sigui pel suport a la Regido-
ria, ja sigui pel suport a les múltiples 
entitats que tenim al municipi. Com 
deia el filòsof Ortega i Gasset, “en 
tant que hi hagi algú que cregui en 
una idea, la idea perviu”.  

* Regidora de Voluntariat
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Ho mantenim

Curiositats

  Oriol Papell *

  Montse Gatell*

a unes setmanes set-
manes parlàvem de mà 
estesa d’Esquerra a 
l’equip de govern. I ho 

mantenim. Però què ens trobem? 
un article del PSC-PSOE d’allò més 
demagògic, que diu mitges veritats 
i que cerca fer mal. No caurem tan 
baix de fer el mateix. Només ens 
explicarem. Una setmana abans de 
cada Ple hi ha una comissió infor-
mativa on es debaten els punts que 

n la tasca de control del govern 
municipal que el grup de CiU 
du a terme com a grup de l’opo-
sició, tenim l’oportunitat d’ado-

nar-nos de diverses coses: de vegades ens 
adonem de la improvisació d’algunes deci-
sions del PSC, i de vegades ens adonem que 
hi ha algunes accions del govern curioses. 

aniran al mateix. De vegades, però, 
els punts són exposats a la mateixa 
comissió sense que els tinguem abans 
prèviament (cosa de la que ja ens 
hem queixat), per tant, opinar i pro-
posar coses no és tan senzill i durant 
la setmana van sorgint dubtes o 
simples evolucions de punts de vista. 
Per això demanem tenir la informa-
ció abans de la comissió, per anar-hi 
ben preparats, amb una bona opinió 
formada i amb possibles propostes 
treballades. A l’última reunió infor-
mativa se’ns va entregar una moció 
contra ETA feta des del carrer Nica-
ragua i amb un to que recordava 
més al Foro de Ermua que no pas 
als socialistes d’Ernest Lluch, ja 

F

E

Una d’aquestes curiositats té a veure amb 
el pla de sanejament que es va aprovar en 
el ple extraordinari del dia 16 de juny. Com 
vam explicar, CiU va fer una intervenció 
basant-se en els canvis que hi va haver a 
última hora a la memòria que el PSC va 
presentar i de la qual s’havien eliminat uns 
paràgrafs que feien referència (negativa) a 
l’estructura organitzativa i a l’eficiència 
dels treballadors municipals. També afir-
mava aquesta memòria que hi havia una 
manca total de gestió de personal, de polí-
tica de personal. CiU va assenyalar que 
el PSC no havia substituït l’antiga cap de 

personal de l’ajuntament, que, com altres 
càrrecs, va marxar fa uns mesos. Per tant, 
la manca de gestió de personal era atribuï-
ble exclusivament a l’equip de govern. CiU 
també va criticar la decisió de no convocar 
la plaça d’interventor/a i d’haver-la cobert 
“a dit” amb una persona que és “directora 
de serveis econòmics”.
Quinze dies més tard, el 30 de juny, en la 
documentació del ple ordinari s’hi adjunta, 
com sempre, la llista de decrets de l’al-
caldia. El decret número 409 nomena la 
“directora de serveis econòmics” com a 
nova “cap de personal”. També a dit, és 

ens entenem. Abans de continuar, 
volem deixar clar que ERC rebutja 
frontalment qualsevol tipus de vio-
lència per imposar unes idees, la 
nostra única arma és la paraula. Els 
atemptats terroristes ens repug-
nen. Continuem. Després de lle-
gir-la i valorar-la es van fer diferents 
propostes i es van concensuar una 
sèrie de canvis. Durant la setmana, 
tant a ERC com a l’Altraveu, després 
de mirar-nos-la amb deteniment, 
vam veure que el punt quart, que 
dóna un xec en blanc a les actuaci-
ons de les Forces i Cossos de Segu-
retat de l’estat, era inassumible per 
les nostres formacions. Amnistia 
Internacional, entre d’altres, cada 

any denuncia que a l’Estat Espanyol 
es tortura en les detencions polici-
als. Recordeu la Llei Antiterrorista i 
els dies que pot estar incomunicada 
una persona oi? Creiem que AI no és 
gens sospitosa de ser Abertzale i té 
un cert prestigi internacional. Casos 
com les detencions i tortures d’inde-
pendentistes catalans el 1992 (Jocs 
Olímpics) en són un petit exemple. 
Si estem en contra de la violència 
terrorista i la condemnem, també 
hem d’estar en contra de qualsevol 
tipus de tortura, no podem accep-
tar que l’Estat de Dret ho permeti, i 
per tant, no poder votar alegrement 
aquesta part de la proposta. Per 
això des del Grup Municipal d’ERC 

vam demanar que es retirés aquest 
punt de la moció, ja que la resta de 
la proposta era assumible sense 
problemes per la nostra forma-
ció. Vam rebre la negativa rotunda 
de l’alcalde Giménez i de l’equip 
de govern. Com una paret. Davant 
d’això ens vam veure obligats a abs-
tenir-nos en la votació del punt, 
ja que no podíem votar-hi a favor, 
però tampoc en contra. Només vam 
ser coherents al que hem exposat. 
Un cop aclarit tot plegat, tornem a 
oferir la nostra col·laboració i diàleg 
per seguir treballant per fer un Cas-
tellar millor. 

* Regidor d’ERC

clar. Mirem la data del nomenament i... 
sorpresa! El 12 de juny! Curiosament, 4 
dies abans del ple on CiU va denunciar 
aquesta situació.
No volem pas dir que l’alcalde hagi signat 
un decret fet el dia 17 com si hagués estat 
fet el dia 12... Però els assegurem que, si 
el dia 16, al ple, quan CiU va fer aquestes 
denúncies, la senyora Custodio hagués 
estat ja anomenada “cap de personal”, no 
ens ho haurien deixat pas passar. 
Per tant... Per tant res. Quina curiositat...

* Portaveu de CiU

NOVA PARADA
DE LA LÍNIA N65
D’AUTOBÚS
BARCELONA-CASTELLAR

ja està operativa la nova parada 
de la N65 a castellar, situada a 
la ronda de Llevant, davant de la 
plaça de catalunya.

Horaris de pas per Castellar

Pol. Ind. Pla de la Bruguera
(direcció castellar):
23.44 h - 0.44 h - 1.44 h - 2.44 h 
3.44 h - 4.44 h.

Plaça Catalunya:
23.47 h - 0.47 h - 1.47 h - 2.47 h
3.47 h - 4.47 h.

Plaça Calissó (arribada):
23.50 h - 0.50 h - 1.50 h - 2.50 h
3.50 h - 4.50 h.

Plaça Calissó (sortida): 
23.55 h - 0.55 h - 1.55 h - 2.55 h
3.55 h - 4.55 h.

Pol. Ind. Pla de la Bruguera
(direcció sabadell):
23.58 h - 0.58 h - 1.58 h - 2.58 h
3.58 h - 4.58 h.

CONSELL
DE COOPERACIÓ

HORARIS D’ESTIUAJUTS PER A LA 
REHABILITACIÓ 
D’EDIFICIS D’ÚS 
RESIDENCIAL I 
D’HABITATGE

CURS DE 
VOLUNTARIS 
OCASIONALS

Pots descarregar els impresos norma-
litzats a:
http://mediambient.gencat.net/cat/
ciutadans/habitatge/impresos_formu-
laris.jsp

Inscripcions: 
Regidoria de Medi Ambient
(c. Sant Llorenç, 7 1r pis
Telèfon 937 144 040) 

Les sol·licituds es poden
presentar a:
 oficina Local d’Habitatge
 (passeig tolrà, 1) 

 secretaria d’Habitatge i de la
 direcció General de Qualitat
 de l’edificació i rehabilitació
 de l’Habitatge (c. aragó, 244
 08007 Barcelona)

Presentació de sol·licituds fins 
al 23 de setembre de 2009.

el termini finalitzarà el 30 de 
novembre de 2009 per a les sol-
licituds destinades a actuacions 
de rehabilitació per risc imminent 
i per a les sol·licituds per a l’adap-
tació de l’interior de l’habitatge a 
persones amb mobilitat reduïda.

jornada de formació adreçada 
a totes aquelles persones 
interessades a col·laborar amb 
els cossos de protecció civil 
quan es produeix una situació 
d’emergència.

Diumenge 26 de juliol
De 9 a 14 h - Parc de Bombers 
(Pol. Ind. Pla de la Bruguera)

Dilluns 20 de juliol
Ca l’Alberola · 19 h

serveis i equipaments municipals

EL TAULELL

+ INFO:
i www.castellarvalles.cat

BORSA DE TREBALL

1 Tutor/a del
Programa de Qualificació

Professional Inicial (PQPI)

L’ajuntament de castellar del vallès

necessita proveir la següent plaça:

Formació requerida: 
qualsevol titulació 

universitària relacionada amb 
el món educatiu i/o social. 

es requereix experiència en 
projectes socioeducatius amb 

joves i/o amb programes 
similars.

Jornada:
de dilluns a divendres,

de 9 a 13 h. de setembre a juny.

Interessats/des enviar 
currículum vitae a:

educacio@castellarvalles.cat o 
dpeio@castellarvalles.cat

o bé aportar-lo presencialment 
a les oficines del

departament de Promoció 
econòmica i ocupació

(c. sant Llorenç, 7,
de dl a dv de 9.30 a 13.30 h)

Data límit:
dimecres 22 de juliol de 2009
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El camí marcat

 Jordi Mas

La Unió Esportiva Castellar començarà 
la temporada 2009-2010 a casa contra el 
Júnior de Sant Cugat, i la data del partit 
coincidirà amb la Festa Major de Caste-
llar del Vallès. L’inici de lliga serà el diu-
menge 13 de setembre, mentre que els cas-
tellarencs acabaran també al Pepín Valls, el 
30 de maig contra el Can Trias, una de les 
novetats al grup 4 de Primera Territorial 
aquesta temporada.

“El més important és començar bé”, 
explica en relació al primer partit de la tem-
porada Manolo García, que no té excessi-
ves preferències pel que fa al rival. “Sigui a 
casa o a fora, hem de guanyar per agafar 
confiança”. Les novetats al grup seran el 
Lliçà d’Amunt, que prové d’un altre grup 
de Primera Territorial; el Sant Cugat i el 
Parets, que han baixat de Territorial Pre-
ferent; i l’Olímpic La Garriga, el Can Boada, 
el Joventut 25 de Setembre i el Can Trias. 
“Serà un any complicat i competit. Hi ha 
dos equips de Terrassa i aquests sempre 
són complicats de vèncer”, assegura el 
tècnic castellarenc, que també creu que 
seran complicats el Parets i el Sant Cugat, 
que venen de Preferent. La majoria de 
partits contra els nous al grup aquest any 
seran cap a meitat de temporada. 

pretemporada || L’entrenador del Caste-
llar Manolo García ja té pràcticament esta-

CALENDARI UE CASTELLAR

Temporada 2009-2010

Pretemporada

uec – júnior

Les Franqueses – uec

uec – Barberà

Lliçà d’amunt – uec

uec – Berga

Puigreig – uec

uec – La Garriga

san Lorenzo – uec

uec – can Boada

25 setembre – uec

uec – Parets

sant cugat – uec

Gironella – uec

uec – avià

taradell – uec

uec – josep M. Gené

can trias – uec

13/09

20/09

27/09

04/10

11/10

18/10

25/10

01/11

08/11

15/11

22/11

29/11

06/12

13/12

20/12

10/01

17/01

24/01

31/01

07/02

21/02

28/02

07/03

14/03

21/03

28/03

11/04

18/04

25/04

02/05

09/05

16/05

23/05

30/05

27-agost uec - sabadellenca
31-agost sant andreu - uec
2-setembre can rull - uec
3-setembre uec - Mercantil
6-setembre uec - ?
11-setembre torneig Festa Major

El Futbol Sala Castellar 
tornarà l’1 de setembre

els dos sènior del club es rein-
corporaran als entrenaments el 
primer dia de setembre. Les altres 
categories ho faran el dia 8.

El Sant Nicolau mantindrà la 
presència vallesana a EBA 

amb la desaparició de la uB saba-
dell, la presència vallesana a eBa es 
garanteix amb el sant Nicolau, que 
ha comprat plaça.

Dani Pedrosa corre a
Alemanya diumenge

torna el Mundial de Motoci-
clisme amb una nova prova al 
circuit alemany de saschenring. 
després de guanyar a La Laguna 

seca, dani Pedrosa es troba a 59 
punts del liderat del MotoGP que 
ostenta valentino rossi. justa-
ment l’any passat a alemanya, el 
de castellar va caure en una cursa 
en pluja que va ser l’inici de tot un 
any plegat d’infortunis.

Arrencaran la temporada el 
diumenge de Festa Major 
a casa contra el Júnior

blert el calendari de pretemporada. L’equip 
començarà els entrenaments el 18 d’agost 
i disputarà el primer amistós el 27 d’agost 
contra la Sabadellenca. En total, el tècnic té 
previst fer cinc partits exceptuant els dos 
enfrontaments del torneig de Festa Major. 
Per l’amistós del dia 6 de setembre el club 
encara ha de concretar-ne el rival. 

Aquesta és una de les imatges 
de la nova campanya de la Unió 
Esportiva Castellar ‘Fem equip, 
fem poble’. Diversos jugadors 
del club, de diferents categories 
i edats, són els protagonistes 
d’aquesta aposta. L’entitat 
pretén motivar altres joves del 
poble a practicar aquest esport.

 Redacció

La nova junta de la Unió Esportiva Castellar 
continua preparant la propera temporada. Un 
dels pilars bàsics en què vol que es recolzin els 
primers anys d’aquest mandat és en el futbol 
base, i per això mateix el club ha engegat una 
campanya de captació de nois i noies perquè 
passin a formar part de l’escola de futbol.

Fem equip, fem poble és el lema d’una 
campanya que pretén ser un dels molts 
incentius per formar un futbol base potent i 
majoritàriament de Castellar. La temporada 
passada ja es va aconseguir la fita històrica 
de col·locar un equip de cada categoria a 
Primera Divisió, i ara, un cop assolit aquest 
objectiu, el club vol treballar per mantenir i 
millorar la qualitat dels entrenaments. Per 
això disposarà enguany d’entrenadors quali-
ficats, ajudants per a tots els equips sèniors 
i de base, entrenador de porters per catego-
ries, un preparador físic i un coordinador 
que supervisarà les directrius marcades pel 
director esportiu del nou projecte. Els 100 
anys d’història del club i la possibilitat d’en-
trenar i jugar sobre gespa artificial són un 
dels altres al·licients que ha volgut destacar 
la UE Castellar en aquesta campanya.

L’entitat començarà la propera tem-
porada a partir de finals d’agost, quan s’in-
corporaran als entrenaments el sènior ‘A’ i 
el juvenil ‘A’. Totes les altres categories del 
club iniciaran la pretemporada la primera 
setmana de setembre excepte els més petits: 
benjamins, prebenjamins i escola comença-
ran el 15 de setembre. 

El club presenta ‘Fem 
equip, fem poble’
S’inicia una campanya per promocionar el futbol a la vila
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Ara, el sènior masculí de l’Ho-
quei Club Castellar no està ni 
molt menys tancat. Dos dels fit-
xatges que havien de jugar amb 
l’equip a partir del setembre, els 
germans Carles i Lluís Baró, final-
ment no s’incorporaran al Cas-
tellar. El motiu és que fitxen pel 
Sant Cugat de Primera Cata-
lana. “És un equip que ha tingut 
una desbandada important en 
les últimes setmanes i ells són 
d’allà”, explica l’entrenador Jordi 
Costa, que es resigna amb la baixa 
dels dos jugadors.

Això obliga a fer canvis. 
Primer de tot, l’equip neces-
sita reforços. Costa està buscant 
algun jugador més, i aquesta 
setmana espera resposta. “És 
una llàstima perquè baixarà el 
nivell d’experiència de l’equip, 
però si acaba fitxant un jugador 

  Jordi Mas

Els dos Baró marxen Aitor Villar brilla 
en la decatló

L’atleta del Club Atlètic Caste-
llar va aconseguir el sisè lloc en 
el Campionat d’Espanya d’atle-
tisme júnior disputat el passat 
cap de setmana a la localitat 
mallorquina de Calvià. Villar va 
superar les deu proves assolint 
5.261 punts, marca que significa 
un nou rècord del CAC.

Villar va destacar en la 
prova del salt d’alçada, on va 
ser tercer, i també en una bona 
marca al salt de llargada, mentre 

  Redacció

  Una imatge de les 16 hores disputades dissabte passat. || joseP GraeLLs

HOQUEI ATLETISME

FUTBOL SALA

El Zero.Zero s’ha proclamat 
campió de les 16 hores de futbol 
sala després de superar una de 
les finals més tardanes de la histò-
ria d’aquest torneig, que enguany 
també portava el nom de 1r Memo-
rial Pere Ramoneda, president del 
Futbol Sala Castellar durant 18 
anys. El decisiu partit es va jugar 
passades les dotze de la nit de dis-
sabte, i el Zero.Zero, format majo-
ritàriament per jugadors de l’Ath-
lètic 04 Castellar, es va imposar 
per 7 a 2 al Castellar Amigó.

  Redacció
La final va ser àmpliament 

seguida a les graderies, i tot i 
jugar-se passada la mitjanit, hi va 
haver una nombrosa presència 
d’espectadors al pavelló Joaquim 
Blume, on es va disputar tot el 
torneig des de primera hora del 
matí. La victòria del Zero.Zero fa 
que aquest conjunt s’hagi pogut 
treure l’espina de l’any passat, 
quan va caure en la final de l’edi-
ció anterior per 2 a 5 contra el 
Granados Pladur.

L’entrega de trofeus va 
coronar el Zero.Zero com a 
campió de les 16 hores, mentre 
que dos jugadors d’aquest equip 

també van rebre el reconeixe-
ment. El porter Isaac Borras va 
ser el porter menys golejat de la 
competició, mentre que el jugador 
Marc Alavedra, a les files de la UE 
Castellar durant la temporada, va 
ser el millor jugador del torneig. 
D’altra banda, el jugador de Los 
Cariñosos David Franco va ser el 
màxim golejador del torneig.

El quadre d’honor el van 
completar Los Cariñosos, que 
va acabar tercer, i l’equip del 
Femacar, que va donar la sor-
presa del torneig en eliminar al 
Granados Pladur, campió de l’any 
passat. 

El Zero.Zero guanya les 
16 hores de futbol sala 

  L’entrenador Jordi Costa en un dels últims partits de la temporada. || j.G.

que tenim en cartera la quali-
tat del grup no se’n ressentirà”. 
Malgrat que hi ha hagut dues 
baixes d’última hora, Jordi Costa 
veu possible fer només una incor-
poració per compensar la marxa 
dels germans Baró.

Per altra banda, Costa ha 
explicat que aquests canvis obliga-
ran a canviar les condicions espe-

que a la decatló també hi va parti-
cipar el castellarenc Marc Gómez, 
novè d’Espanya amb 4.804 punts. 
La participació de dos atletes de 
Castellar en la decatló fa palès 
l’auge d’aquesta disciplina entre 
els atletes del CAC.

La mala notícia de l’expedició 
a Mallorca va ser la lesió d’Albert 
Moreno, que no va poder compe-
tir als 200 metres a causa d’una 
lesió. Moreno també va ser baixa 
amb l’equip de relleus, format per 
Aitor Villar, Dani i Marc Gómez, 
i Víctor Candela, que va quedar 
setè als 4x100 metres. 

  L’expedició castellarenca a Mallorca. || cac

El campió es refà així de la final perduda en l’edició passada

cials que tenien Ruben Fuertes i 
David Pérez, que no podien entrar 
en el ritme d’entrenaments amb 
la mateixa regularitat que els 
altres jugadors. Tot i que no ha 
concretat detalls, és possible que 
se’ls demani més implicació amb 
el grup. Aquests canvis, també 
poden obrir portes als jugadors 
de l’equip juvenil. 

Els germans fitxen 
pel Sant Cugat i 
obliguen a Costa a 
buscar reforços
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BÀSQUET

Costa tanca la plantilla

 Jordi Mas

Fa tres anys que viu a Castellar 
del Vallès i a partir del setem-
bre es convertirà en jugador del 
primer equip masculí de bàsquet 
del poble. El jove Sergio Costa, de 
només 18 anys, és l’onzè home de 
l’equip que començarà el setem-
bre a Primera Catalana. El pro-
jecte de tornar l’equip a Copa 
Catalunya queda tancat amb onze 
fitxes i bones perspectives.

Costa ha tingut minuts el 
darrer any a la recentment desa-
pareguda Unió Bàsquet Sabadell 
de la Lliga EBA. El jugador caste-
llarenc és un ala pivot de 196 cen-

Sergio Costa es 
converteix en l’onzè 
home i tanca la 
plantilla del sènior

  Sergio Costa, cinquè reforç del Club Bàsquet Castellar. || j.M.

tímetres que reforçarà la posició 
d’Oriol González. La millor 
fórmula per combinar joven-
tut i veterania. “Això em motiva 
i espero aprendre el màxim 
d’ell”, explica Costa.

Amb aquesta darrera incor-
poració, Jordi Juste dóna per 
tancada la plantilla amb onze 
homes, dels quals cinc són refor-
ços. David Martínez, Albert 
Juanico, David Pino, Oriol Gon-
zález i Sergio Costa conformen el 
capítol d’altes de cara el setembre. 
En total, a cada posició hi haurà 
dos jugadors excepte a la demar-
cació d’aler, que estarà composta 
per tres components. “Fins i tot 
tenim jugadors de caracterís-
tiques molt diferents en una 
mateixa posició, cosa que ens 
permetrà una varietat tàctica 
molt important”, explica l’entre-
nador Jordi Juste. El tècnic veu 
un equip “equilibrat i amb pos-
sibilitats que pugui continuar 
el mateix bloc en els propers 
anys”. 

La junta espera liquidar els comptes aviat

 Jordi Mas

La junta directiva del Club 
Bàsquet Castellar espera solucio-
nar “abans de vacances” el des-
fasament econòmic que té amb les 
persones a sou de l’entitat, segons 
ha explicat el seu president Jaume 
Roca. El club, que va abonar la 
setmana anterior la part corres-
ponent al mes d’abril, també ha 
notat els efectes de la crisi eco-

nòmica. “La situació no està pas 
malament tenint en compte la 
situació global. El pressupost 
se’ns ha desquadrat en unes 
partides de publicitat, però 
gairebé ho hem pogut compen-
sat tot amb d’altres ingressos 
extra”. La junta del CB Castellar, 
explica Roca, encara ha d’abo-
nar un mes als jugadors i dos als 
entrenadors, i ara estan buscant 
solucions per poder liquidar les 
nòmines d’aquesta temporada. 

“Hi estem treballant. Nosaltres 
esperem que com a mínim un 
90% dels que col·laboren amb el 
club marxin de vacances havent 
cobrat”. 

Paral·lelament, la junta 
també està treballant per prepa-
rar la propera temporada econò-
mica. La directiva ha avançat que 
respecte l’equip de la temporada 
2007-2008 -és a dir, en un inter-
val de dues temporades- hi haurà 
hagut una reducció d’un 46% en 

els sous del primer equip masculí. 
Aquesta temporada, com ja s’havia 
avançat a la passada assemblea 
de socis, s’han reduït un 23%, i a 
partir del setembre es tornaran 
a escurçar ara que l’equip jugarà 
a Primera Catalana. Així mateix, 
l’entitat no preveu canvis impor-
tants en les remuneracions dels 
entrenadors.

patrocinador || Un nou patroci-
nador per al CB Castellar és una 

70 alumnes 
a les beques

  Redacció

Les beques escolars del Club 
Bàsquet Castellar van acabar 
dijous de la setmana passada 
amb tota una sorpresa en les 
inscripcions. Són uns entrena-
ments de franc que fa el club al 
pavelló Puigverd a tots els nens i 
nenes nascuts entre 1999 i 2004 
durant l’estiu, i la xifra de 70 
inscrits ha sorprès la mateixa 
entitat.

Aquests entrenaments 
s’han fet en sis sessions durant 
dues setmanes, i sorprèn també 
la bona acceptació que ha 
tingut en l’apartat femení, ja 
que gairebé un 40% d’alumnes 
han estat noies.

Segons la junta, de la 
setantena de nois i noies que 
han passat per aquests entre-
naments al Puigverd, entre 8 i 
10 entraran a jugar amb el club 
la propera temporada. Davant 
l’èxit, la junta espera repetir-ho 
l’any que ve.  

mica més a prop d’arribar. El club 
es va quedar sense espònsor per 
al primer equip masculí durant la 
temporada 2008-2009, però amb 
el canvi de curs la junta espera 
poder tancar un nou patrocinador.  
“Tenim les coses força avança-
des”, explica el president de l’en-
titat Jaume Roca. La primera 
intenció de la junta directiva és 
tancar un patrocini que cobreixi 
totes les categories de l’entitat la 
propera temporada. 

FITXA TÈCNICA

Últimes temporadesSergio Costa Mancheño

creu alta inf.   2003-2005
creu alta cadet 2005-2007
sabadell eBa   2008-2009

ala pivot
18 anys
1,96 metres
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MOTOR

L’equip castellarenc KTD’N 69 no 
participarà aquest cap de setmana 
a les 24 Hores de Motociclisme del 
Circuit de Catalunya. L’any passat 
van acabar al lloc 34 de la general, 
però enguany, l’equip format per 
Josep Maria Martín, Jordi Clari-
ana, Rafa Martínez i Ferran Clu-
sellas no serà a la sortida de dis-
sabte. Una de les raons és la crisi 
econòmica, que s’ha notat i molt 
en les inscripcions de la prova. 
Aquest any no superen la cinquan-
tena, i només hi haurà 43 motoci-
cletes sobre l’asfalt del circuit de 
Montmeló.

Un dels participants a l’equip 
KTD’N 69, però, ha trobat un mani-
llar en un altre equip. Josep Maria 
Martín correrà amb l’IES Caste-
llarnau, on compartirà motoci-
cleta amb el castellarenc David 
Jaén. És un equip de Sabadell, 
que participa per sisena vegada a 
les 24 Hores, i que té com a mecà-

  Jordi Mas

24 hores sense els KTD’N

  L’equip del KTD’N 69 a l’edició de l’any passat de les 24 Hores de Motociclisme. || rePsoL YPF

L’equip castellarenc no participarà enguany a la mítica prova de resistència

Morales 
amplia el seu 
domini a Xest

  Redacció

Carmelo Morales és més 
líder del Campionat d’Espa-
nya de Velocitat en la cate-
goria Extreme. Després de la 
prova de Xest, la tercera de la 
temporada, Morales ha eixam-
plat les distàncies al capdavant 
de la general gràcies a la seva 
primera victòria del 2009.

El castellarenc va superar 
en la línia de meta en un segon 
i mig el seu company d’equip 
Javier del Amor, i ara té 15 
punts de diferència sobre el 
mateix del Amor, i Bernat Mas, 
que estan empatats a punts. 
“Aquesta vegada van ser els 
nostres pneumàtics els que 
van rendir millor”, explica 
Morales. El Team Laglisse, 
escuderia del castellarenc, calça 
Dunlop mentre que la major 
part d’equip ho fan amb Miche-
lin. Els compostos van afavorir 
Morales, cosa que no havien fet 
en la primera prova de l’any.  

nics i assistents els alumnes de 
l’institut sabadellenc. Aquest any 
els pilots Jaume i Jordi Poco-
rull. acompanyaran Jaén i Martín 
Aquesta escuderia competirà a 

la categoria de Superstock, la 
mateixa que l’altre pilot de Caste-
llar que prendrà part a la sortida. 
Toni García, amb l’equip X-Bike, 
completarà la participació local i 

correrà amb Àngel Molero i David 
Vilana al manillar d’una Honda 
CBR 1000. La prova començarà, 
com sempre, dissabte a les tres de 
la tarda. 
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Josefina Llauradó presenta el 
nou llibre de literatura eròtica

La castellarenca josefina Llauradó 
va presentar el llibre ‘Desig de parau-
les’ el passat dijous dia 9, a la Biblio-
teca Municipal Antoni Tort.

‘Dieta mediterránea’ clou el 
cinema de les Nits d’Estiu

La pel·lícula està dirigida per 
joaquín oristrell i té com a prota-
gonistes olivia Molina, Paco León 
i alfonso Bassave. explica la his-

tòria de sofia, una noia que creix 
entre els fogons i les taules del 
restaurant dels seus pares, fins 
que es converteix en una presti-
giosa cuinera, darrere de la qual 
hi ha dos homes que acabaran 
formant part de la seva vida.

Concert Sonacast, demà a 
les 22 h, a la Sala Blava

demà, de 22 h a 01 h, tindrà lloc 
la segona edició del sonacast. 
els grups convidats són sick-
breed i Muscla Failate.

El proper 19 de juliol, a les 20 hores, el grup 
Wadalupe actuarà a Castellar, al local de 
La Pastora. El passat dimarts, 7 de juliol, 
la formació va visitar Ràdio Castellar per 
parlar del concert a la vila i del seu nou 
treball Ahora que el aire no es viento.

La formació compta amb la presèn-
cia de dos castellarencs, Marta Esteve, 
a la veu, i Gerard Cantero, al baix. 
També en formen part quatre músics 
més: Bernat Torras, a la percussió, 
cajón, congas, pailas i panderetes; Joan 
Gil, a la guitarra; Marc Caballero, a la 
bateria i bongos i Pau, a la guitarra.

La música de Wadalupe ha estat eti-
quetada com a músiques del món (Music 
World). “És un nom molt genèric, 
però ens serveix per dir que fem una 
fusió de música mediterrània llatina i 
flamenc”, explica Marta Esteve. El grup 
fa servir un idioma musical que tras-
passa les fronteres del sentiment, que 
arriba a la poesia amb música íntima i 
amb un estil propi que enllaça lletres 
amb pinzellades llatines.

La formació va néixer fruit de la 
casualitat: “Jo estudiava piano, de 
petita. Quan vaig anar a Barcelona per 
compartir pis amb el Joan, que tocava 
la guitarra, fèiem improvisacions a 

Wadalupe edita un disc de 
de música llatina i flamenc

  La formació Wadalupe va ser al magazín ‘Dotze’ de Ràdio Castellar. || joseP GraeLLs

  Marina Antúnez

El grup presenta el treball titulat ‘Ahora que el aire no es viento’ que cantarà en directe diumenge, a Ca La Pastora de Castellar

  Caràtula del disc de Wadalupe “Ahora que el aire no es viento”. || cedida

casa”, explica Esteve. “Vam acabar 
essent nou músics, que tocàvem per 
passar -ho bé”, afegeix.

L’any 2004, es van unir definiti-
vament i la formació es va reestruc-
turar. “Sis de nosaltres vam quedar-
nos al grup. Els altres, van trobar 
ofertes interessants i van deixar-ho”, 
comenta Esteve.

A partir d’aquell moment, Wada-
lupe va començar a millorar musical-
ment i va començar a tocar a Barcelona 
i  a festivals com el Mercat de Música 
Viva de Vic, entre d’altres.

El passat mes de gener, van fer  la 
gravació del disc a l’estudi Music Lan, 
de Figueres: Ahora que el aire no es 
viento, títol que “és la combinació de 
tres títols de les nostres cançons”. El 
CD inclou 11 temes propis, escrits per la 
cantant o conjuntament amb algun dels 
músics. Mentre el disc és en marxa,   la 
gira  de Wadalupe continua, a Castellar, 
però també a Mallorca, illa on ja són 
força coneguts i on tornen cada estiu, 
durant el mes d’agost. 

“La nostra música agrada molt 
allà on anem, però la distribució del 
disc ja és una altra cosa, és un món 
més difícil”, recorda Esteve. I afegeix 
que “les distribuïdores només s’arris-
quen amb els grups grans, els que ja 
són coneguts”. 

  Escena del grup Macedònia, inclosa al disc “Et toca a tu”. || cedida

 M. A.

Macedònia està gravant 
un disc de nadales

Et toca a tu és el nom del disc 
de nadales que el grup Macedò-
nia presentarà el proper mes de 
novembre. Aquest disc, que estan 
enregistrant als estudis disco-
gràfics Masamar des de dilluns 
passat, està produït per Dani 

Coma i inclou 15 cançons de nadal 
de les de tota la vida, amb un toc 
Macedònia.

“Les versions són molt can-
tables, de manera que tothom les 
podrà reconèixer per acompa-
nyar les fruites”, explica Coma. 
El grup ha recuperat algunes 
nadales pràcticament oblidades 
i, entre elles, també hi ha Pampa-

llugues, nadala publicada al disc 
Posa’m un suc l’any 2004 i Et toca 
a tu, cançó que dóna nom al disc i 
que està plena de missatges amb 
força i optimisme.

Macedònia alterna els con-
certs amb l’enregistrament del 
seu proper disc, M’agrada, que 
sortirà publicat el proper mes de  
febrer del 2010. 
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  Jordi Gendra. || cedida

 Marina Antúnez

Jazz i havaneres a Nits d’Estiu

El jazz de Jordi Gendra i les 
havaneres d’Els Pescadors de 
l’Escala són les següents propos-
tes del cicle de les Nits d’Estiu 
d’aquest 2009.

Gendra actua avui mateix, 
als jardins del Palau Tolrà, acom-
panyat per Jordi Barceló al piano, 
Dimitri Skidanov al contrabaix i 
Aldo Caviglia a la bateria. Gendra 
és la flauta solista de l’Orquestra 
de Cambra de Granollers i membre 
fundador del Grup Tactum.

Condueix el programa Capsa 
de Música a Ràdio Nacional d’An-
dora. En la seva faceta de produc-
tor musical és impulsor d’un segell 
discogràfic digital dedicat a la 
música electrònica. Acaba d’entre-
gistrar un CD amb obres de com-
positors catalans del segle XX pel 
segell La Mà de Guido, juntament 
amb el guitarrista David Sanz. 
Com a solista ha estat convidat per 
la Franz Liszt Chamber Orches-

tra de Budapest, l’Orquestra de 
Cambra Virtuosi di Praga, l’Or-
questra de Cambra txecoslovaca, 
I Musici Brucellensis, l’Orquestra 
de Cambra de Lleida, l’Orquestra 
de Cambra Gonçal Comella i Bar-
celona Sinfonietta, entre d’altres. 

havaneres de sempre || Els Pes-
cadors de l’Escala oferiran un 
concert d’havaneres, demà dis-
sabte. El grup català té 42 anys 
d’història i s’ha dedicat sempre 
a l’interpretació d’havaneres, 
cançons marineres, valsets, napo-
litanes i cançons de taverna. 
Tenen 24 discs editats, que avalen 
el ja llegendari grup, pioner del 
seu gènere. Entre ells, destaquen 
Cançons que tornen (1977), Cançons 
de l’avi (1979), Suquet de peix (1980) 
o Mar i terra (1982).

A més dels discs editats, Els 
Pescadors de l’Escala han fet més 
de 6.000 actuacions en directe. 
Van enregistrar el seu primer LP 
l’any 1976 per a la sèrie Dolça Cata-
lunya d’Hispavox. 

Dijous arrenca la revetlla de Sant 
Jaume, a les 21 hores, amb una sar-
dinada. A les 22 hores començaran 
les havaneres amb el grup Port Bo, 
acompanyades de cremat de rom. 
Divendres, a les 20 hores, hi haurà 
una master class i a les 22 h una Jam 
Session. Dissabte 25, a les 18 hores, 
es muntaran jocs infantils i bany 
d’escuma. A les 21 h tindrà lloc el 
sopar dels veïns i, a les 23 hores, 

  M.A.

Dijous 23 s’inicia la revetlla de Sant Jaume
s’iniciarà el ball de revetlla amb 
l’orquestra L’Altra Banda. Diu-
menge, a les 10.30, s’ha programat 
una bicicletada per Castellar. A les 
12.30 es farà un vermut popular i 
a les 19.30, hi haurà sardanes amb 
la cobla Principal d’Olesa, amb un 
convit de coca i cava per a tothom.

Aquest any es compleix el 25è 
aniversari de la revetlla del Pla, 
nom amb què es coneix el carrer 
de Sant Jaume perquè a princi-
pis del segle XX era el carrer més 
ample i pla de tot Castellar. 

La Festa Major del Balcó tindrà 
lloc els dies 17 i 18, 24, 25 i 26 de 
juliol. Els actes començaran a les 19 
hores, amb les 24 hores de frontó. 
Continuaran dissabte, a les 18 h, 
amb un campionat de futbol sala. 
Divendres 24 hi haurà una sardi-
nada amb rom cremat, a les 22 h de 
la nit. L’endemà, a les 21 h, es farà 
un asado criollo. A les 23 h i fins les 
03 h, hi haurà ball, amb una disco 
mòbil.  Diumenge 26, a les 10, es 
farà una xocolatada amb la qual es 
posarà fi a la Festa Major. ||  M. a.

Festa Major al 
Balcó de St. Llorenç

  Cartell de la revetlla de Sant Jaume 2009.|| arXiu

divendres, 17 juliol · 21.30 h
jardins del Palau tolrà

Jordi Gendra Jazz 
Quartet

dissabte, 18 juliol · 21.30 h
jardins del Palau tolrà

Havaneres amb els 
Pescadors de l’Escala

  Els Pescadors de l’Escala durant una actuació en directe. || cedida
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Can Font, una festa 
major de bandera

La festa Major de Can Font i Ca 
n’Avellaneda, que va tenir lloc 
el passat cap de setmana, va ser 
una de les més sonades de tots 
els temps. Es van organitzar una 
multitud d’activitats per a totes 
les edats. Les que van tenir més 
èxit van ser la paella popular que 
es va fer dissabte, 11 de juliol, el 
sopar de germanor, també dis-
sabte, i el dinar de festa Major del  
diumenge 12.

A més, també van gaudir d’un 
públic nombrós els diversos espec-
tacles d’animació infantil, el canó 
d’escuma, que va tenir lloc diu-
menge, a les 13 hores., la cercavila 
de vehicles decorats, la cursa de 
trastos, els campionats esportius, 
el ball de nit i el festival country.

La festa Major de Can Font i 
Ca n’Avellaneda va posar el punt i 
final amb els objectius acomplerts 
i amb una traca de fi de festa que 
es va dur a terme diumenge, a les 
21 hores. 

Molta animació, nota 
destacada de la festa 
Major de Can Font 
i Ca n’Avellaneda

 Marina Antúnez

  Espectacle de pallassos, diumenge 12, a Can Font. || joseP GraeLLs

  Festa de l’escuma, diumenge passat, a Can Font. || joseP GraeLLs

Els jardins del Palau Tolrà van ser 
l’escenari de dos concerts inclo-
sos a les Nits d’Estiu d’enguany. 
Divendres, la Polifònica de Puig-
reig va donar so als gospels d’una 
manera virtuosa, amb veterania 
i professionalitat. El concert va 
tenir una molt bona acollida, amb 
unes 400 persones.

Dissabte, el torn va ser per a Quim 
Vila i la seva banda, Eutanàsia Col-
lectiva. L’humor i sàtira que caracte-
ritzen l’artista es van deixar veure en 
alguns moments, provocant moments 
divertits. Entre d’altres, Vila va recu-
perar temes que formen part de la 
memòria col·lectiva del nostre país. 
El públic, força heterogeni, va sumar 
unes 200 persones, que van manifes-
tar la seva satisfacció per l’espectacle 
que van poder veure. 

Gospel i Quim Vila 
omplen el Palau

 M. A.

  La Polifònica de Puig-reig va cantar gospel divendres passat, al Palau. || j. G

  Quim Vila durant l’actuació als Jardins del Palau Tolrà. || j. G
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  Mossèn Villarino va beneir els vehicles participants en un nou escenari, el carrer Portugal, a l’Espai Tolrà.  || j.G.

 Cristina Domene

Poc trànsit a Sant Cristòfol

Dissabte passat, la vila va celebrar 
la festa de Sant Cristòfol, patró 
dels automobilistes i intercessor 
de tots els que viatgen. Amb motiu 
d’aquesta festivitat, l’Escúter Club 
Castellar va organitzar la tradi-
cional benedicció acompanyada 
d’un esmorzar. Unes 50 persones 
es van apropar amb els seus vehi-
cles fins a l’Espai Tolrà, una parti-
cipació que l’organització qualifica 
de baixa. “Va anar molt bé, però 
la participació una mica baixa, 
ja comptàvem amb això, però”, 
confessava Raül Rosés, membre 
de l’Escúter Club Castellar. 

Una nova sessió de la Festa Country 
va tenir lloc dissabte passat. Els 
adeptes al country van concen-
trar-se a la cita per ballar danses 
tradicionals country. La festa o 
Marató Country proved’un nom 
que van posar els Honky Tonkers, 
que eren els músics més represen-

  Marina Antúnez

El country reuneix els adeptes
tatius de la música country que 
es tocava als salons de ball, clubs 
i tavernes dels Estats Units, i que  
anomenava Marató a les ballades 
més llargues que les normals. Pre-
cisament per allargar-les, es feia 
una llista dels balls que es farien 
durant la Marató.

L’acte castellarenc va tenir 
lloc a la plaça de la Fàbrica Nova i  
va reunir  més de setanta persones.   Moment de la Festa Contry a la plaça de la Fàbrica Nova. || j. G.

El temps i el fet que la 
majoria de monitors i moni-
tores hagin tret el country al 
carrer i facin llista de balls per 
facilitar la memòria dels par-
ticipants a la trobada, ha fet 
que tothom apliqui el nom de 
Marató a aquest tipus de con-
centracions lúdiques, on la 
dansa i el vestuari són els indis-
cutibles protagonistes. 

Enguany, Sant Cristòfol 
va comptar amb dues novetats. 
Canvi de dia, fins ara es feia en 
diumenge, i canvi d’ubicació, 
la benedicció es va fer a l’Espai 
Tolrà i no a la font de la plaça 
Major. “La baixa assistència es 
podia haver notat per aquests 
canvis, però bàsicament creiem 
que és per la festa en si, que 
té arrel cristiana i la gent no 
mostra interès”, explica Rosés. 
Després de la cercavila, mossèn 
Villarino va beneir els vehicles 
que van participar: “Unes 45 
motos, sobre tot model Vespa 
i uns 5 cotxes, entre ells, un 
de molt antic”, va explicar el 
membre de l’Escúter Club. 

A la benedicció de Sant Cristòfol, celebrada dissabte, es van poder veure Vespes, Harleys i una motocicleta de l’any 1925
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* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès
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EXPOSICIONS

ALTRES

Campaments
Esplai Sargantana
del 26 de juliol al 2 d’agost
ribes de Fresser
informació: 629 373 268
esplaisargantana@yahoo.es

Horari d’estiu
de la Biblioteca
Fins el 15 de setembre
Matí, cada dia, de 9.30 a 14 h
tarda, dimarts i dijous,
de 17 a 20.30 h

L’Espai Jove
ofereix el seu local
espai polivalent de 200 m2

informació a:
cdj@castellarvalles.cat

CURSOS

Voluntaris ocasionals
dia 26 de juliol · de 9 a 14 h
al Parc de Bombers,
inscripcions gratuïtes a 
l’oficina 21

Nits d’Estiu · Cinema*
dieta mediterrània
Plaça catalunya · 22 h21

20
dt
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Revetlla del carrer 
Sant Jaume
activitats diverses
carrer sant jaume
organització: agrup. de veïns del Pla

Concert del grup 
Wadalupe
ca La Pastora · 20 h
organització: subsòl

Casal Catalunya
Prat de la riba, 17

Fotos de Pepy Ayllón
tot el mes

Biblioteca Municipal
General Boadella, 6

Mostra en homenatge a 
Baltasar Porcel
tot el mes, en horari
d’obertura de la Biblioteca

Mercat Municipal
i Cafè del Sol

Fotos i vídeos dels 
Diables de Castellar
Fins el 24 de juliol

22dc

Revetlla del carrer 
Sant Jaume
activitats diverses
carrer sant jaume
organització: agrup. de veïns del Pla

Festa Major del Balcó 
de Sant Llorenç
24 hores de frontó
urbanització el Balcó · 19 h
organització: associació de 

Propietaris del Balcó de sant Llorenç

Revetlla del carrer 
Sant Jaume
activitats diverses
carrer sant jaume
organització: agrup. de veïns del Pla

Festa Major del Balcó 
de Sant Llorenç
campionat de futbol
urbanització el Balcó · 18 h
organització: associació de 

Propietaris del Balcó de sant Llorenç

Revetlla del carrer 
Sant Jaume
activitats diverses
carrer sant jaume
organització:

agrupació de veïns del Pla

Espectacle de foc*
a càrrec de Zahori
Concert de Rock
a càrrec d’Hipnosis
skate Parc · 23 h

Nits d’Estiu*
Jordi Gendra
Jazz Quartet
jardins Palau tolrà · 21.30 h

Nits d’Estiu* Concert 
d’àries d’òpera i sarsuela
jardins Palau tolrà · 21.30 h

Nits d’Estiu*
Havaneres
amb els Pescadors de 
l’escala
jardins Palau tolrà · 21.30 h

Concert Sonacast
sala Blava · 22 h
organització: casal de joves
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Campaments d’estiu a 
Gòsol - Faners
informació i inscripcions:
Moviment de colònies i esplai
tel. 676 246 820

Cinema
La reina d’Àfrica
casal catalunya · 17 h
organització:

associació de jubilats i Pensionistes

Consell de Solidaritat 
i Cooperació*
ca l’alberola · 19 h

Sala Watts-Art
sant Pere d’ullastre, 9

Olis de Fortuny
tot el mes

Balls saló, sevillanes, hip-
hop, dansa contemporània
dimarts i dijous - Fins el 30 
de juliol - espai jove

Arts i Marcs
Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Olis d’Antoni Costa



Antigament, l’església de Sant Esteve 
de Castellar estava situada a Cas-
tellar Vell. El 1723 una comissió va 
demanar el trasllat a l’actual empla-
çament, ja que quedava molt lluny 
del nucli urbà. Les obres van durar 
del 1885 al 1892 quan, finalment, es va 
inaugurar i beneir solemnement l’ac-
tual església parroquial, obra de l’ar-
quitecte Joan Martorell i Montells.

Església St. Esteve

3
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

17
18
19
20
21
22
23 
24
25
26

Germà
casanovas
Germà
casanovas
Yangüela
vilà
Germà
Permanyer
ros
ros

ajuntament 
Fax ajuntament

Policia Local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

caP (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de Pau

osB 
acc

Punt d'informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Divendres es podrà veure Zahori, un espectacle de circ molt visual, amb trepi-
dants números aeris, on la llum, el foc i l’aigua són els protagonistes. A continua-
ció, el grup Hipnosis (Àlex Marcet, Apolo, Pere Pérez, de Sabadell, i el castellarenc 
Fèlix Lluch) presenten una posada en escena molt acurada. Amb el rock potent i 
enèrgic que els caracteritza, prometen un gran concert, i assegurant que aquells 
que estiguin a primera fila se’ls posaran els pèls de punta.

La reina de África és una pel·lícula de 
l’any 1951, dirigida per John Huston 
i protagonitzada per Humphrey 
Bogart, Katharine Hepburn, Robert 
Morley, Peter Bull i Theodore Bikel. 
Va guanyar l’Òscar al millor actor 
i va tenir quatre nominacions. 
Se situa al període de la Primera 
Guerra Mundial, quan un capità de 
vaixell amb tendència a la beguda 
i una estirada missionera remun-
ten un riu en una ruïnosa embarca-
ció a través de la selva, fugint de les 
tropes alemanyes. Ells dos són molt 
diferents però hauran d’ajudar-se 
mútuament per salvar la vida.

dimarts 21 de juliol · 17 h  

casal catalunya

organització: associació jubilats 

i Pensionistes

Cinema
La reina de  África

divendres 24 de juliol · a partir de les 23 h · skate Parc · organització: ajuntament

Espectacle de foc
a càrrec de Zahori

Concert de rock
a càrrec d’Hipnosis
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L’ENTREVISTA

deL 17 aL 23 de juLioL de 2009

· Quan va arribar a Castellar?
L’any 1994. Havia estudiat Bibli-
oteconomia i Documentació. Era 
arxivera, bibliotecària i documen-
talista. Es van obrir unes oposici-
ons a la Generalitat per a la plaça 
de direcció de la Biblioteca de Cas-
tellar. Les vaig aprovar i vaig triar 
aquesta plaça, a consciència. És 
llavors quan em vaig instal·lar a 
viure aquí.

· Quant temps fa que treballa en 
aquest món?
Fa més de 25 anys. I 15 que sóc 
directora de la biblioteca. M’agrada 
molt, sobretot per la possibilitat de 
tractar amb la gent.

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
sóc prudent
Un defecte que no pot dominar?
sóc molt perfeccionista
Qui voldria haver estat?
jo mateixa
Quin animal seria?
un gat
La seva paraula preferida?
Biblioteconomia
Quin plat li agrada més?
Les amanides
Músic preferit?
Henry Parcel, entre d’altres
Un color?
el lila
Un llibre?
‘Bella del señor’, d’albert cohen
Una pel·lícula?
La que està per fer
Un comiat? 
a reveure

Sempre té un somriure a punt cap a les persones que 
visiten la biblioteca. Diu que si Castellar no l’hagués  
adoptada, ella s’hauria deixat adoptar per Castellar. 
Aquí s’hi sent molt a gust i no ho canviaria per a res.

Carme Muñoz

· Quines tasques li ocupen més 
temps, fent de directora?
La catalogació i planificació a llarg 
termini, és a dir, saber el què tens i 
el què voldries tenir. També m’en-
canta ocupar el meu temps atenent 
les persones que vénen. És per això 
que la feina de bibliotecària és la 
que més m’agrada de la meva espe-
cialitat. Això que entri i surti gent i 
que totes vinguin amb un somriure 
a la cara...

 · Què és el més pesat?
Sobretot, retornar els documents 
al seu lloc. A més , tinc un defecte, i 
és que si torno un llibre a la prestat-
geria i al costat n’hi ha un altre de 
mal posat, no puc evitar repassar-
m’ho tot i començar-ho a ordenar. 
És clar, així no acabo mai! He, he...

· Creu que la gent sap fer un bon 
ús de la biblioteca?
Intentem que la gent trobi el què 
busca. De fet, la majoria ja sap què 
necessita. Potser el problema és 
fer que la biblioteca surti a fora, 
donar-la a conèixer més enllà de 
les seves parets. La lectura sempre 
ha estat una feina individual, que 
requereix esforç i solitud, i la gent 
té por d’endinsar-s’hi. Hem de fer 
entendre que la lectura pot ser molt 
plaent. A més, et permet comentar 
la teva experiència amb altra gent i 
aprendre moltes coses, sense neces-
sitat de fer cap exàmen!! he, he.

· Què creu que hi manca, a la 
biblioteca de Castellar?
Hi ha alguns temes desfasats, que 
s’haurien d’actualitzar. I la  bibli-

oteca s’ha fet petita, potser aniria 
bé crear un centre fora del casc 
antic. Tot i això, té molt caliu. A 
dalt, per la lluminositat. A baix, 
les taules són molt acollidores i et 
sents abraçada pels llibres. 

· Internet ha fet mal a la biblio-
teca o l’ha ajudada?
Ha ajudat molt en fer més fàcils 
les tasques mecàniques, que fins 
ara s’eternitzaven. Ja no hem 
de pensar en feines repetitives, 
manuals, que cansen molt, com 
per exemple els préstecs. A l’hora 
d’ordenar les fitxes també ens és 
molt útil la base de dades informa-
titzada. Jo he viscut tots els pro-
cessos: fer les fitxes a mà, amb 
ciclostil, amb màquina d’escriure 
sense memòria i després amb 

memòria i, finalment, amb l’ordi-
nador. Ara tot és telemàtic i això 
em dóna més temps per a l’atenció 
personalitzada.

· I permet estar en xarxa amb 
altres biblioteques...
Efectivament, això és fantàs-
tic perquè no només aprofiten el 
préstec els ciutadans de Caste-
llar sinó que també ens demanen 
llibres persones d’altres poblaci-
ons veïnes. El nostre fons, d’uns 
40.000 documents, està prou bé.

· És bona lectora?
No llegeixo tant com voldria. No 
sóc una gran llegidora de novel·la, 
però sí de llibre infantil. També 
m’agrada molt llegir còmics, llibres 
de matèries i narrativa curta. 
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A la biblioteca, et 
sents abraçada 
pels llibres 

“

”

 Marina Antúnez

Directora de la Biblioteca Municipal Antoni Tort


